
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 29. november 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 1
Forslag til finanslov for finansåret 2022.
Af finansministeren (Nicolai Wammen)

Spørgsmål 37
Vil ministeren, med henvisning til, at SF i sit finanslovsforslag for 2022 foreslår ”et nyt 
ydelsessystem uden fattigdom”, hvor SF vil sikre et system ”uden et kontanthjælpsloft og 
uden børnefattigdom”, og hvor SF vil ”tilføre 1 milliard kroner årligt til at løfte ydelsessy
stemet”, redegøre for, hvor meget mere en kontanthjælpsfamilie kan modtage i samlede 
offentlige ydelser pr. måned? Ministeren bedes tage udgangspunkt i, at den 1 mia. kr. 
bruges på at afskaffe kontanthjælpsloftet og til at sikre højere ydelser til kontanthjælpsfa
milier, der har børn. Vil ministeren derfor opgøre ydelsesniveauet for kontanthjælpsfamili
er (både enlige og kontanthjælpspar) med hhv. 1, 2, 3 og 4 børn , og med de nævnte 
ændringer samt (1) i det gældende ydelsessystem (inkl. det midlertidige børnetilskud) og 
(2) ydelsessystemet før valget i 2019?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Troels.Poulsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jens Joel
formand
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